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ZS Włókniarz 
wykonało 
roczny plan SPO

Rada Główna ZS Włók
niarz zameldowała o wykona
niu w dniu 12 bm. rocznego 
olanu zdobywania odznak SPO 
y 104,1 proc.

Na zaplanowane 9.402 od. 
maki sportowcy Włókniarza 
idobyli 0.793. W akcji zdoby 
vania SPO przodują okręgi: 
Ipola — 182,7 proc., Kraków
- 182,4, Białystok — 158 

Łódź — 104,7 proc.
Dla uczczenia II Zjazdu 

>ZPR sportowcy Włókniarza 
obowiązali się d0 końca br. 
wykonać plan w 120 proc.

\owa 
nistrzyni sportu
Przewodniczący Głównego 

bmitetu Kultury Fizycznej
- W. Reczek nadał tytuł mi
rza sportu w strzelectwie 
tortowym Marii Marchew. 
tyk z Ligi Przyjaciół^ Zcł- 
lerza.

! XS mistrzem Polski wszpadzie
W dalszym ciągu roz

mywanych w Krakowie dru- 
mowych szermierczych ml-

ińska
elegacja sportowa 
f Moskwie
Na zaproszenie Głównego 

rzędu do Spraw Kultury Fi- 
mznej i Sportu przybyła 9 
n. do Moskwy grupa przed- 
awicleli sportu fińskiego, 
oście zapoznają się z rozwo 
m kultury fizycznej w ra- 
decklch szkołach i Instytu- 
ch oraz z działalnością zrze- 
:eń sportowych.

Wysokie odznaczenia 
iaństwowe 
la zwycięzców
Wembley
Rada Prezydialna Węgier 

kiej Republiki Ludowej od
haczyła węgierskich piłkarzy, 

‘tórzy wygrali spotkanie z 
mgllą w Londynie oraz pań- 
twowego trenera Madi'ego 
trzyżem Zasługi II stopnia 
Węgierska Praca".

Kierownik drużyny, wice
przewodniczący Węgierskiego 
1KKF—Sebes otrzymał Krzyż 
lasługl I stopnia „Czerwony 
Sztandar Pracy".

Kierownik Sekcji Piłki Noż 
iej Węgierskiego GKKF—Tlt- 
:os oraz znakomity spiker ra
dowy — Szepesl otrzymali 
irzyż Zasługi III stopnia „Za 
>racę socjalistyczną".

Dekoracji dokonał we wto- 
ek w sali Rady Prezydialnej 
stvan Dobi, prezes Rady Pre 
ydialnej Węgierskiej Republi 
cl Ludowej, w obecności przed 
tawlcieli Węgierskiej Partii 
Pracujących, Rządu oraz or

ganizacji sportowych.
Tego samego dnia wieczo- 

cm odbyło się w GKKF przy 
ęcle na cześć węgierskich pil 
carzy. Sekretarz KC Węgier
skie] Partii Pracujących — 
Mihaly Far kas gratulował pil
arzom w imieniu ludu węgler 
»kiego za wspaniały sukces, ży 
:ząc im dalszej owocnej pracy 
ia polu sportowym.

Mimo zwycięstwa—piłkarze bydgoscy nie zachwycili

Koszalin — Bydgoszcz 0:3 (0:2)
W ramach turnieju piłkarskiego o puchar SPN GKKF, 

zorganizowanego na cześć II Zjazdu Polskiej Zjednoczonej 
Partii Robotniczej, w Koszalinie odbył się wczoraj mecz 
międzyokręgowy. Na murawie boiska koszalińskiej Spójni 
jedenastka Koszalina spotkała się z silnym zespołem Byd- goszczy.

Wygrali goście w stosunku 3:0 (2:0)
Zawody prowadzili: Gorączniak, Paszkę i Wilczyński 

(wszyscy trzej z Poznania). Widzów około 2 tysiące.
wodnicy grali fair, toteż zawo 
dv przebiegły w serdecznej, 
przyjacielskiej atmosferze.

Drużyny wystąpiły w nastę
pujących 'kładach:

Koszalin: Kretek, Stec, Nie. 
dźwiecki, Kozłowski, Wieczo
rek, Sowiński, Czechowicz, 
Pudłowski, Sosnowski, Lizu- 
rek, Kwaśny (Kozłowski).

Bydgoszcz: Burchart. Dzla. 
dek, Klimowicz, Murzyn, 
Szczepański, Wakarecy, Rem- 
becki,. Piątek. Norkowskl, Ja
worski, Szarżyński.

Zaraz na wstępie sprawozda 
nia z uznaniem należy podkre. 
ślić postawę zawodników i pu 
bliczności. Szczególnie 'a o- 
statnla, mimo niezadowolenia 
z nieudolnej gry swej druży
ny, zachowała się naprawdę 
Po sportowemu. Również za.

strzostw Pol" ki zakoń
czono turniej w szpadzie. W 
ostatnich spotkaniach finało
wych CWKS wygrał z Górni
kiem 9:6 j ze Stalą 9:7. Dru. 
żyna wojskowa wygrała wszy
stkie spotkania finałowe zdo
bywając tytuł mistrza Polski.

Drugie miejsce zajęła Stal, 
która wygrała z AZS 8:8 (lep 
szym stosunkiem trafień). W 
ostatnim meczu finałów Gór
nik pokonał AZS. Dalsze miej 
sca zafęły: 5) Kolejarz, 6) 
Gwardia, 7) Budowlani. 8) 
Spójnia, 9) Start, 10) Włók, 
niarz.

Drużyna mistrza Polski w 
szpadzie walczyła w składzie: 
Jaroń. Pawłowski. Przeździe- 
cki i Wójcik.

Emocjonujący przebieg mla 
ło spotkanie między CWKS a 
Stalą, decydujące o tytule ml 
strzowskim. Po trzech wal
kach prowadził CWKS 3:0, 
zdobywając punkty przez 
Przeździećklego, Pawłowskie
go i Jaronla. Następnie Stal 
wyrównała na 3:3, odnosząc 
zwycięstwa przez Rydza, Na. 
wrockiego i Lachowskiego. 
Potem CWKS zdobył znowu 
3 punkty przez Wójcika. Jaro 
nia i Przeździeckiego, ais Stal 
ponownie wyrównała przez Ha 
łupkę, Rydza 1 Nawrockiego. 
Dalsze dwa punkty dla CWKS 
zdobył) Przeźdzleck) 1 Pawłów 
skl, a Stal zdobyła 1 punkt 
przez Lachowskiego. Przy eta 
nie 8:7 dla CWKS w ostatniej 
walce doszło do największej 
niespodzianki, gdyż Wójcik 
(CWKS) wygrał łatwo 5:1 z 
Nawrockim, zapewniając tym 
samym tytuł mistrzowski swo
jej drużynie.

Pod koszem«..
W dalszym ciągu rozgry

wek o mistrzostwo klasy B w 
piłce koszykowej mężczyzn, 
koszaliński Start pokonał Bu 
dowlanych z Kołobrzegu w sto 
sunku 38:35. ,...

Powtórzone spotkanie o ml 
strzoetwo klasy B pomiędzy ze 
społem Budowlanych ze Śwld 
wina a drugą drużyną Startu 
Białogard odbyto się wczoraj 
w Koszalinie. Zwyciężyli, nie
znacznie koszykarze Białogar
du w stosunku 46:44. Zwy
cięzcy prowadzili również w 
pierwszej połowie, kiedy to 
uzyskali przewagę różnicą kil 
ku punktów.

Przystępując do oceny ze
społów, trzeba podkreślić prze 
de wszystkim Indolencję strza
łową naszyci) napastników. 
Formacja ofensywna drużyny 
koszalińskiej zagrała bowiem 
b. słabo. Dawał się zauważyć 
brak dobrego kierownika na. 
padu Jakim Jest u nas Żukow
ski. Sosnowski, którego wy
stawiono na tę pozycję, nie 
stanął na wysokości zadania, 
ograniczając gre napadu do 
środkowej trójki, podczas gdy 
skrzydłowi niejednokrotnie mo 
gliby poważnie zagrozić bram 
ce przeciwnika.

Dobrze natomiast wypadła 
obrona, w której szczególnie 
Stec wyróżniał się dalekimi 
wykopami, wyjaśniając wiele 
groźnych momentów. Nieźle 
wypadl również pracowity Jak 
zawsze Wieczorek w pomocy.

Drużyna koszalińska zagra
ła ambitnie j ofiarnie. Piłka
rze nas! nie mogli Jednak spro 
stać wysokim umiejętnościom 
technicznym przeciwnika, by
li dużo wolniejsi, a co waż
niejsze ~ po-dawalt' niecelnie 
1 słabo kryli.

U gości dobrze wypadła 
obrona. Dobry technicznie | 
taktycznie oraz szybki atak 
nie potrafi} Jednak wykorzy
stać tych swoich zalet. Byd
goszczanie gubilf się często 11 a 
polu podbramkowym koszali- 
nian w zawiłych kombina
cjach.

Z zagadnień SPO

Uniai Szczecinek prowadzą 
w tabelach zdobywania odznak

Poniżej zamieszczamy tabelki ilustruiace dotychczasowy dorobek 
sportowców koszalińskich w zakresie BSPO i SPO. Stwierdzić nale
ży, że dorobek ten nie jest wielki. Plan roczny naszego wojewódz
twa jest poważnie zagrożony. Obecnie wśród zrzeszeń prowadzi 
Unia, która legitymuje się 159-procentowym wykonaniem tegorocz
nego limitu. Dotychczas natomiast nie wykonał planu Wydział 
Oświaty, który wprowadził nas w błąd, meldując o przekroczeniu 
planu. »

W rozbiciu na zrzeszenia i piony realizacja rocznego planu na 
dzień 1. XII. br. przedstawia się następująco:

—----------------------------------- -—----------------------- —Si)-------------
Zrzeszenie Liczba proc. wyk.

zdobytych odznak planu

Unia 261 159
Włókniarz ioe 124
Budowlani 309 114
Kolejarz 249 107
Stal 64 . 106
LZS-y 1462 68
Spójnia 319 65
Wydz. Oświaty 1948 57
Zryw 1492 38
Ogniwo 80 27
Start 54 23

Szczecinek 
Sławno 
Złotów 
Człuchów 
Słupsk-pow. 
Kołobrzeg 
Drawsko 
Bytów 
Słupsk m. 
Miastko 
Białogard 
Koszalin m. 
Wałcz 
Koszalin pow.

W rozbiciu na powiaty tabelka ukształtowała się następujące:

Pojedynek bramkarzy roz
strzygnął na ewo.lą korzyść 
Burchart. Wobec słabej gry 
ataku koszalińskiego nie miał 
on co prawda trudnego zada
nia. w niebezpiecznych sytua
cjach interweniował Jednak 
pewnie. Na Kretku natomiast 
ciąży wina za puszczenie 
pierwszej bramki. Ponadto, 
bramkarz drużyny koszaliń
skiej zbyt często wypuszczał 
piłkę z rąk, co mogło koszto
wać naszą drużynę utratę bra
mek.

Opis przebiegu gry trzeba 
rozpocząć od stwierdzenia, że 
nie stała ona na wysokim 
poziomie, ani też nie była in
teresująca. Na uwagę zasługu 
Ją Jedynie pierwsze minuty 
spotkania, kiedy to koszalinia. 
nie zagrali bardzo dobrze, za
skakując przeciwników szybki 
mi atakami.

Dobra passa koszalinian 
trwa Jednak krótko. Bydgo
szczanie szybko otrząsają się z 
przewagi 1 Już w 15 min. Nor 
kowskl zdobywa bramkę dla 
swej drużyny, przerzucając pił 
kę-nad niezdecydowanie wybie 
gającym Kretklem. O tę wła
śnie bramkę mamy pretensje 
do bramkarza drużyny kosza
lińskiej.

Utrata bramki załamuje na
szych zawodników. Ataki ich 
nie mają Już te( siły co po
przednie 1 goście coraz bar
dziej opanowują sytuację na 
boisku. Bydgoszczanie nie po 
kazują Jednak gry, jakiej o- 
czekiwali od nich miłośnicy 
plłkarstwa w naszym mieście. 
Coraz częściej notujemy okre 
sy, kiedy gra staje się nudna, 
monotonna. Piłka wędruje od 
zawodników jednej drużyny 
do drugiej, ataki kończą się 
niecelnymi strzałami. lub nie
wykorzystanymi rzutami roż
nymi.

669 103
554 99
420 91
374 83
407 81
380 72
349 71
198 59
392 56
177 50
335 . 49
275 37
164 30
108 27

Wreszcie Jedna z akcji go 
ści przynosi im drugą bramkę. 
Na polu podbramkowym Kosza 
lina piłkę otrzymuje Rembec- 
kl w zamieszaniu po prostu 
„wpycha" ją do bramki o.bok 
interweniującego bramkarza.

Dopiero trzeci goal mógł 
się podobać. Padł on już po 
przerwie ze strzału Jaworskie
go. Zawodnik ten po przeję
ciu podania ze skrzydła, nie 
namyślając się wiele oddał za 
skakujący, ale silny 1 celny 
•strzał, kierując piłkę w lewy 
górny róg bramki.

Podobnie lak początek, nie
co lepiej wyglądało spotkanie 
w końcówce. Bydgoszczanie 
przyśpieszyli tempo, zdobyli 
nawet Jedną bramkę, ale sę
dzia nie uznał |e.l, odgwizdując 
słusznie spalonego.

* * *
Przegrana 0:3 z dobrym ze 

społem. Jakim jest niewątpli
wie Jedenastka Bydgoszczy nie 
przynosi naszym piłkarzom 
wstydu. Tak zawodnicy Jak i 
działacze muszą Jednak wyciąg 
nąć odpowiednie wnioski z nie 
dzielnej porażki. Napastnicy 
nas! muszą nauczyć się strze
lać celnie i to z każdej pozy
cji. Należy również zwrócić 
uwagę na celność podań 1 szyb 
kość, gdyż te zalety każdego 
piłkarza naszym zawodnikom 
są niestety obce, względnie 
b. słabo znane.

Po meczu...
Tuż po gwizdku sędziego, oznaczającym koniec spotkania Ko

szalin - Bydgoszcz zwróciliśmy się do kierowników drużyn z proś 
bą o wypowiedzi co sądzą o spotkaniu.

Kierownik drużyny bydgo
skiej, ob. B. Gole mówi: „Nie 
wystawiliśmy najlepszego ze
społu, bo kilku czołowych pił
karzy występuje na „Torwarze" 
w rozgrywkach hokeja na lo
dzie. Postawa obu drużyn bar
dzo mi się podobała. Koszali 
nianie mocno się podciągnęli i 
stanowią już teraz niezły ze
spół. Muszą jednak zwrócić wię 
cej uwagi na krycie i grę przy
ziemną, która moim zdaniem, 
bardziej by im odpowiadała. 
Organizacja zawodów spraw
na".

Ob. F. Solski — kier, druży
ny koszalińskiej: „Goście wy
grali zasłużenie. Bvli lepsi tech 
nicznie i szybsi. U nas najbar
dziej podobała mi się gra obroń 
ców. Wynik meczu mógłby być 
korzystniejszy dla nas. gdyby 
nasi zawodnicy umieli lepiej 
strzelać".

Dlaczego...?
-.„kierownictwo ORZZ w Ko 

szal lnie nie zadbało dotąd o 
obsadzenie wolnego od kilku 
tygodni etatu Instruktora WF?

Nie chcemy przypominać 
kierownictwu ORZZ'w Kosza 
linie o obowiązkach I zada
niach związków zawodowych 
w zakresie pracy nad rozwo
jem ruchu sportowego w za
kładach pracy. Wydana ostat
nio przez sekretariat CRZZ 
uchwała w sprawie WF i spor 
tu dostatecznie Jasno nakreśla 
bowiem te zadania, które m. 
In. obowiązują także ORZZ w 
Koszalinie.

Instruktor WF Jest hiezbęd 
ny do kierowania rozwojem 
sportu ze strony ORZZ, tym 
bardziej, że rady zakładowe 
w naszym województwie naj
częściej nie przejawiają nale
żytej troski o rozwój kół spór 
towych.

Sukces Węgrów 
na mistrzostwach 
świata 
w pięcioboju

Zakończone w Santo Domin 
gr (Chile) mistrzostwa świa
ta w pięcioboju nowoczesnym 
przyniosły wielki sukces re. 
orezentantom Węgier, którzy 
zajęli dwa Czołowe miejsca 
wyprzedzając zdecydowanie 
zawodników pozostałych 8' 
państw. Tytuł mistrzowski 
zdobył Benedek (Węgry), a wf 
cemletrzem został Szond] (Wę
gry). Następne miejsca zajęli: 
Andre (USA). Velazquez (Ar
gentyna) 1 Lindquist (Szwe
cja).

Ostatnią konkurencję mb 
strzostw — bieg na przełaj wy 
grał Benedek przed Andre o- 
raz trzema Chiiijczykaml: Cor 
tes. Floedy i Carmona.

W klasyfikacji drużynowej 
pierwsze m'ejsce zajęła Szwe
cja — 142 pkf. przed Argen
tyną — 154 pkt., Chile 1
USA. W nieoficjalnej punkta
cji drużyna węgierska zdoby
ła 116 pkt., a więc leplei niż 
Szwecja. Jednak Węgrzy nie 
zostali sklasyfikowani w punk. 
tac.li drużynowej ponieważ ich 
trzeci reprezentant Tasnady 
został zdyskwalifikowany Już 
w pierwszym dniu mistrzostw 
za ominięcie przeszkody w Jęź 
dzle konnej.

Sędzia A. Gorączniak: „Rzad
ko się ogląda tak sportową 
grę. Takie zawody przyjemnie 
się prowadzi. Macie dobrą pu
bliczność, która obiektywnie 
ocenia zagrania drużyn (nie 
zawsze — dop. red.). Koszalinia 
nie mogli przeciwstawić dobrej 
technice gości jedynie ambicję 
i oiiarność, co też uczynili. By
łem zaskoczony doskonałą po
stawą piłkarzy koszalińskich w 
pierwszych minutach spotkania. 
Później zagrali już słabiej, ale 
w przekroju całego spotkania 
wypadli dobrze".

W Wałczu powstaje 
drużyna hokejowa

Już niedługo Złotów prze-) 
stanie być Jedynym miastem w 
naszym województwie posiada 
jącym lodowisko 1 drużynę ho 
keja na lodzie. Staraniem koi 
la sportowego ZS Budowlani 
w Wałczu, w niedługim czasie 
powstanie tam lodowisko, na 
którym Budowlani zamierzają 
stworzyć drużynę hokeja.’ 
Nie zwracając uwagi na 
brak mrozu, miłośnicy hokeja 
na lodzie trenują obecnie w sa 
11 gimnastycznej, aby zima za 
stała ich w pełnej gotowości 
do rozgrywania pierwszych 
spotkań. i

Jednocześnie szybko postę
puje praca przy budowle lodo 
wiska. Kieruje nią znany dzia 
łącz koła ob. Kurzyk, który po 
święcą wiele wolnego czasu, 
aby ślizgawka była zbudowana 
Jak najszybciej i Jak najlepiej.’

Dzięki Jego staraniom Budo 
wlani otrzymali materiał na za 
łożenie ogrodzenia boiska 1 
elektrycznego oświetlenia.

Hokeiści wałeccy zamierza)- 
Ją rozegrać swe pierwsze spo-1 
tkanie Już w dniu 27 bm.Wzmożonym wysiłkiem w pracy i nauce sportowcy witają II Zjazd partii
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Poważne 
osiągnięcie koła sportowego 
przy SFNR

Koło sportowe Stal przy 
Słupskiej Fabryce Narzędzi 
Rolniczych z wysoką .nadwyż
ką wykonało plan zdobycia 
odznak SPO I stopnia. Na za
planowanych 26 odznak SPO 
I stopnia członkowie kolą zdo
byli 64 odznaki. Również ko
ło sportowe Unia przy Słup
skich Fabrykach Mebli wyso. 
ko przekroczyło plan zdobycia 
odznak SPO. Na zaplanowa
nych 20 odznak zdobyto 46.

Bardzo słabo natomiast 
przedstawia się sprawa wyko 
nanla planu zdobycia odznak 
SPO w kole sportowym Ogni
wo przy MZBM-le. Zaplano
wano bowiem 6Ó odznak 
I stopnia 1 30 II stopnia, a 
uzyskano zaledwie Jedną od
znakę I stopnia.

Kampania sprawozdawczo - wyborcza
w pełnym toku

(Al-K)

Słupsk otrzyma 
lodowisko

Staraniem Miejskiego Komi
tetu Kultury Fizycznej w Słup
sku przy zbiegu ulic Jagiełły 
1 Zamkowej (obok Straży Prze 
ciwpożarowej) w najbliższych 
dniach zostanie uruchomione 
lodowisko, z którego będą ma. 
gły korzystać szerokie rzesze 
miłośników łyżwiarstwa. Ople» 
kę nad lodowiskiem obejmie 
koło sportowe ZS Ogniwo 
przy' Straży Przeciwpożaro
wej.

Ponad 5 tysięcy młodzieży 
wiejskiej wzięło już udział w 
zebraniach sprawozdawczo- 
wyborczych do rad LZS-ów. 
Kampania sprawozdawczo-wy-, 
borcza w naszym wojewódz
twie jest w pełnym toku. Mło
dzież wiejska podsumowuje 
swoje osiągnięcia w pracy 
sportowej, demaskuje błędy 1 
braki, wybiera nowe władze. 
W dotychczasowej pracy za
notowano wiele przykładów, 
świadczących, Jak bardzo po
trzebna była tegoroczna kam
pania. W Miastku np, po u- 
kończeniu wyborów do rad 
LZS należy przewidywać spa
dek ogólnej liczby zespołów, 
gdyż w ciągu roku szereg 
LZS-ów istniało jedynie w e. 
widencjl rady powiatowej. To 
samo można zauważyć w In
nych powiatach. Dlatego wiele 
LZS-ów zostanie także połą
czonych w Jedno, silne ogni
wo sportowe.

Zwrócenie większej uwagi na 
Jakość pracy zespołów, a nie 
tylko na ich ilość świadczy do
brze o pracy aktywu rad zespo

Realizacja planów 
zdobywania odznak SPO

Rada Okręgowa ZS Włók
niarz w Gdańsku zameldowała 
o przedterminowym wykona
niu swych zadań planowych w 
zdobywaniu odznak SPO na 
rok 1953. W dniu 28 listopa
da br. plan roczny 'SPO — 
I stopnia został wykonany w 
105,1 proc., a SPO II stopnia 
— w 100 proc.

Zrzeszenie Sportowe Włók
niarz w Gdańsku dla uczcze
nia II Zjazdu Polskiej Zjed
noczonej Partit Robotn’czej 
zobowiązało się przekroczyć 
plan o dalsze 20 proc. 1 we
zwało do współzawodnictwa 
Radę Okręgową ZS Włókniarz 
w Łodzi. * * *

W dniu 8 bm. województwo 
szczecińskie wykonało roczny 
plan SPO 1 BSPO w 101,3 
proc., zdobywając na 11.132 
zaplanowane odznaki SPO — 
11.709.

Pierwsze miejsce we współ 
żawodnlctwle zajęło ZS Ogni
wo, którego członkowie zdo-

byli 801 odznak, wykonując 
roczny plan w 143 proc, 
przed ZS Kolejarz — 119,2 
proc, i Wydziałem Oświaty — 
111 proc.» *

Rada Główna Zrzeszenia 
Sportowego Stal zameldowała 
o wykonaniu rocznego planu 
zdobywania odznak SPO 1 
BSPO. Do dnia 7 grudnia br. 
sportowcy ZS Stal na zapla
nowanych 10.200 odznak zdo
byli 10.293 odznaki SPO 1 
BSPO, realizując plan w 
100,9 proc.

Do przedterminowego wy
konania rocznych zadań przy
czyniły sle takie okręgi, Jak 
Kielce, którego sportowcy zdo 
byli 647 odznak na zaplano
wanych 250, Kraków, gdzie 
na zaplanowanych 520 odznak 
zdobyto 1.053. Gdańsk — plan 
475, wykonanie 500, Lublin 
— plan 510, wykonanie 731, 
Łódź — plan 365, wykonanie 
657, Rzeszów — plan 310, 
wykonanie 558.

łów 1 rad powiatowych. Ogółem 
stwierdzić należy, że tegorocz
na kampania przebiega dużo 
lepiej niż w roku ubiegłym. 
Aktywiści etatowi rad zrzesze. 
nla i komend PO ,,SP“ oraz 
aktyw społeczny przygotowu
ją zebrania starannie, zwraca
jąc szczególną uwagę na wła
ściwe opracowanie sprawozdań 
oraz należyte wypełnienie do
kumentacji zrzeszeniowe!. Po
nadto na zebraniach sportow
cy omawiała zadania planowe 
na rok następny. Gorzej na
tomiast przedstawia się spra. 
wa inwentaryzacji sprzętu 
sportowego.

Stwierdzić należy, że spra
wozdania opracowane są zgo
dnie z założeniami tegorocz
nej kampanii. Przebija w nich 
troska o podniesienie pracy 
L7S-ów na wyższy poziom. 
Wskaztfje się braki i błędy, a 
jednocześnie — wysuwa się 
wnioski zmierzające do polep
szenia pracy zespołów.

Na zebraniach sprawozdaw
czo-wyborczych często rozwija 
się dyskusja na temat wytycz
nych IX Plenum KC naszej 
partii, młodzież podejmuje zo
bowiązania przedzjazdowe.

Sportowcy LZS-u w Pia
secznie, gm. Czaplinek (pow. 
Szczecinek) zobowiązali się dla 
uczczenia II Zjazdu partii zor
ganizować zespół artystyczny, 
uczęszczać na szkolenie partyj
ne, pozyskać dla zespołu no
wych członków oraz pomóc 
miejscowej spółdzielni produk
cyjnej w omiotach. Ponadto 
czołow'1 sportowcy tego LZS-u 
przygotowują się do wstąpię, 
nla w szeregi ZMP.

LZS Barcice z powiatu 
szczecineckiego zobowiązał się 
zwiększyć liczbę członków ze
społu do 70 osób, zdobyć 36 
odznak SPO 1 BSPO, trzy nor
my klasyfikacyjne, zbudować 
boisko do koszykówki. Wyróż

SPORTOWCY!
Czytajcie

i prenumerujcie
wiejskie wydanie

Przeglqdu
Sportowego

Za dolarową kurtyną

szeregi Polskiej 
Partii Robotnl-

LZS Czernice 
postanowili po-

nlający sle sportowcy wstąpią 
do ZMP, zaś przodujący
ZMP-owcy — członkowie
LZS-u — wyrazili gorącą chęć 
wstąpienia w 
Zjednoczonej 
czej.

Sportowcy 
(pow. Złotów)
witać II Zjazd partii założę- 
niem sekcji hokeja na lodzie 
oraz zaprenumerować 10 dal
szych egzemplarzy „Przeglądu 
Sportowego“. Sportowcy Czer
nic, aby spopularyzować spor
ty zimowe na swym terenie, 
założą lodowisko, na którym 
będą trenowali nie tylko ho
keiści. LZS-owcy Czernic u- 
dostępnlą bowiem nowy obiekt 
również młodzieży szkolnej 1 

.starszym.
W tym samym powiecie 

sportowcy z Wlśnlewki z wła
snych funduszów wyremontu
ją świetlicę 1 zakupią do niej 
odpowiedni sprzęt.

Oceniając tegoroczną kam
panię sprawozdawczo-wybor
czą na terenie naszego woje
wództwa, stwierdzić należy, że 
przebiega ona na ogół spraw
nie 1 Jej ukończenie przewi
duje się zgodnie z planem, tj. 
do 20 bm.

Dia uczczenia
Zarząd Wojewódzki ZS 

Gwardia, w trosce o rozwój 
zrzeszenia zorganizował w ub. 
tygodniu odprawę aktywu spor 
towego kół miasta Koszalina. 
Odprawa miała na celu przea
nalizowanie pracy kół 1 wy
tyczenie zadań do dalszej pra
cy. Nie szczędząc słów kryty
ki 1 samokrytyki, zebrani omó 
will szczegółowo pracę kół, a 
następnie, dla uczczenia II Zja 
zdu partii podjęli 6zereg cen
nych zobowiązań..

Piłkarze zobowiązał! się 
przez całą zimę prowadzić In 
ten-sywne treningi — ifiif opu
ścić ani Jednej godziny zajęć. 
Będą oni pogłębiali swoje wla 
domości polityczne, aby w na 
stępnym sezonie nie utracić 
miana najbardziej enortowo 
grającego zespołu w wojewó
dztwie. Maria Konarzewska, w 
trosce o rozwól ruchu sporto
wego wśród kobiet, postanowi 
ła zorganizować kobiece sek
cje piłki siatkowej 1 koszyko
we!. Dla pełnego zrealizo
wania tego zobowiązania sek
cja siatkówki I koszykówki 
mężczyzn ZS Gwardia winna 
okazać tow. Konarzewskiej Jak 
najdalej Idąca pomoc.

Zobowiązania podjęte na od 
prawie są cenne. n!emn!e| Jed 
nak test ich jeszcze zbyt mało 
w stosunku do możliwości zrze 
szenla. Z tego też względu se 
kretarlat. Za-rz. Woj. ZS Gwar 
dla oczekuje od swych Jedno
stek terenowych dalszych mel 
du-nków o wzmożeniu wysił
ków nad rozwo-lem sportu w 
związku ze zbliżającym się II 
Zjazdem naszej partii.

• * *
„II Zjazd partii wskaże nam 

nowe drogi w naszej codzlen-

II Zjazdu PZPR 
nej pracy na-d podniesieniem 
dobrobytu całego naszego spo 
łeczeńs-twa. Niewątpliwie na 
Zjeźdzle znajdą się sportowcy, 
którzy poruszą także sprawę 
wykorzystania wszelkich istnie 
Jących możliwości dla dalsze
go rozwoju polskiej kultury fl 
z.ycznej — plaże przewodniczą 
cv MKKF w Słupsku, ob. J. 
Żabiński. — Jednym z waran 
ków podniesienia’poziomu na 
szego ruchu sportowego jest 
troska o kadry sędziów 1 in
struktorów. Woj. Kom. Kultu-» 
ry Fiz. wykorzystuj© tegoro
czny sezon zimowy na szkole 
nie nowych kadr sędziowskich 
i kadr organizatorów SPO. Te 
kursy nie zapełniają jednak 
wystarczająco poważnych luk 
w kadrze. Dlatego też, Jako 
przewodniczący MKKF. zobo
wiązuję się dla uczczenia II 
Zjazdu partii we własnym za 
krec’e przeszkolić 25 organlza 
torów SPO oraz czterech sę
dziów kolarskich. Wzywam 
wszystkich przewodniczących 
fenP.np.wych komitetów kultu
ry flzycznel do podefmowąnlą, 
podobnych zobowiązań. W każ 
dym powiecie są bowiem tnoż 
llwoścl szkolenia kadr. Trzeba 
Jednak dbać o wykorzystanie 
<ch Dlatego toż mam podzielę, 
że mo'e wezwań'" zacho-f orze 
wodn'czacych M 1 PKKF-ów 
do pójścia w moje ślady. Po
zwoli to na przeszkolenie wie
lu ludzi 1 zapewni naszemu ru 
chowl sportowemu należytą 11 
czbę kadr instruktorskich. 
Wtedy z realizacją planów w 
zakresie’ SPO nie będzie ta
kich trudności. Jakie 6ą obe
cnie".

Plan wykonaliśmy, ale...

Gwardia“ ma dożo większe możliwości
Uchwała Biura Polityczne 

go KC PZPR z września 1949 
r. wytyczyła naszemu rucho
wi sportowemu szereg poważ
nych 1 odpowiedzialnych za
dań, zmierzających do upow
szechnienia wychowania flzycz 
nego i podniesienia poziomu 
sportu wyczynowego.

Te zadania — rzecz Jasna 
— dotyczyły 1 dotyczą również 
naszego zrzeszenia — ZS Gwar 
dia. Masowe wychowanie fi
zyczne ma wyrobić u naszych 
członków sprawność fizyczną 
oraz przygotować Ich do ma
sowych imprez, do zdobywa
nia odznaki SPO, a, co za tym 
idzie — wyrobić u nich takie 
cechy sprawnościowe Jak si
łę, odwagę, zręczność ltp. ,

Przyznać trzeba, że w ub. 
latach nie stanęliśmy na wy
sokości zadania. Dopiero w

tym roku Zarząd Wojewódzki 
ZS Gwardia w Koszalinie roz
winął działalność w kierunku 
terminowego wykonania za
dań planowych, w kierunku 
stworzenia odpowiedniej bazy 
dla 6portu wyczynowego. 
Praca w tym kierunku 
jest prowadzona systematycz
nie. Świadczą o tym zestawie 
nia zdobywania odznak SPO 
w poszczególnych miesią
cach.

W miesiącu llpcu plan 
roczny wykonany był w 38 
proc., w sierpniu — 40

Kulisy amerykańskich ringów
Przy końcu września na stadio

nie Polo Ground w Nowym Jorku 
bokserski mistrz świata wagi cięż 
kiej - Rocky Marciano bronił swe 
go tytułu w spotkaniu z drugim 
słynnym amerykańskim bokserem 
tej wagi - Rolandem La Starza. 
Oczywiście, jak zwykle w USA, 
mecz ten został szeroko i hałaś
liwie rozreklamowany w gazetach. 
Prasa porównywała Marciano ze 
wszystkimi „gwiazdami" w historii 
boksu, wypisując hymny pochwal
ne o jego nadzwyczajnych zale
tach fizycznych, kondycji i druzgo 
cących ciosach. Z zachwytem wy
liczano walki, w których Marciano 
posyłał przeciwników do dziesię
ciu na deski. Za największą je
dnak „zasługę" Marciano, uwa
żano to, że jest on białym; pierw 
szym po długoletniej przerwie 
białym bokserem, który potrafił 

..obalić „hegemonię czarnych" w 
'amerykańskim boksie. Wiadomo 
bowiem, że rok temu Marciano 
pokonał weterana amerykańskie
go boksu — Murzyna Wallcotta i 
tym samym uzyskał tytuł mistrza 
świata.

Nie licząc się z oczywistym 
faktem, że 39-letr.I Wallcótt nie 
mógł już być groźnym przeciwni
kiem nie tylko dla Marciano, ale 
nawet dla któregokolwiek z młod
szych bokserów te] wagi - sprytni 
macherzy amerykańskiego boksu 
doprowadzić do zorganizowania 
meczu „rewanżowego" Wallcott- 
Marciano. Postarano się uprze
dnio rozpalić ostygłe już zaintere 
iowanie publiczności artykułarnl

w prasie o „nadzwyczajnej technl 
ce" Wallcotta I rzekomo „uszko
dzonym nosie" Marciano - co 
miało jakoby wyrównać szanse 
obu przeciwników. Jak należało 
oczekiwać, mecz zakończył się ła
twym „triumfem" Marciano, który 
znokautował przeciwnika już w 
pierwszej rundzie.

„Triumfalny pochód" Marciano 
po ciernistej drodze amerykańskie 
go boksu zawodowego stanie się 
całkowicie zrozumiałym, jeżeli 
wyjaśnimy, że managerami, czyli 
faktycznymi właścicielami tego 
boksera są władcy t.zw. Między
narodowego Klubu Bokserskiego 
- panowie Al Wayle I Norris — 
sportowi businessmani, ściśle zwią 
zanl ze światem gangsterskim 
USA. Oni to właśnie trzymają w 
swym ręku wielu słynnych bokse
rów zawodowych Ameryki. Żaden 
z mistrzów boksu amerykańskiego 
nie może liczyć na sukcesy w 
swej karierze zawodowej, jeśli nie 
zapewni sobie poparcia tych 
dwóch' „władców" i kierowanego 
przez nich przedsiębiorstwa spor
towego pod firmą „Międzynaro
dowy Klub Bokserski".

Joe Louis, Azard Charles, Ray 
Robinson, Arche Moore I wielu 
innych byłych i obecnych zawodo
wych mistrzów bokserskich świata 
powiększało swymi zwycięstwami 
no ringu - dochody panów Way
le i Norrisa. Cała procesja krótko 
trwałych „gwiazd" na amerykań
skim horyzoncie sportowym za
wdzięcza swój rozblask jak i swój 
zrpjęgtpl} hąn właśnie dwom spor=

towym gangsterom. Na ich usłu
gach stoi „wszechmocna" amery 
kańska rePama oraz sprzedajna 
żółta prasa, która za paczkę do
larowych papierków gotowa jest 
obwołać „królem ringu" pierw
szego lepszego boksera, choćby 
to był początkujący młodzik.

Spotkanie między Marciano a 
la Starza było tylko jednym z 
szeregu sportowych bluffów, spry
tnie aranżowanych przez Wayle i 
Norrisa dla oszukania amerykań
skiej publiczności. Nawet reakcyj 
na prasa zmuszona była przyznać, 
że walka przypominała raczej 
bójkę uczniaków lub spotkanie 
początkujących bokserów a nie 
mecz o tytuł mistrza świata.

Jawna degradacja amerykań
skiego boksu, katastrofalny upa
dek klasy bokserów zawodowych 
- zniechęcają amerykańską pu
bliczność do tego stopnia, że 
trybuny sportowych boisk I sal 
pustoszeją z dnia na dzień. Słyn
ny amerykański komentator spor
towy John Lardner pisał po me
czu Marciano - La Starza, że 
publiczność płacić będzie pienią
dze za oglądanie walk bokser
skich tylko wtedy, jeżeli 'uzyska 
pewność, że walki te prowadzone 
będą uczciwie i bez zakulisowych 
machinacji. Licząc się 2 tym fak
tem, Wayle i Norris postarali się 
wszelkimi siłami przeszkodzić 
swym najgroźniejszym konkuren
tom — radiu i telewizji w transmi 
towaniu meczu. Komentatorzy ra
diowi otrzymali Dozwolenie wysła

nia w eter tylko 75 słów po każ
dych trzech rundach. Firmy tele
wizyjne nie uzyskały w ogóle wstę 
pu na mecz za wyjątkiem jednej, 
współpracującej z panami Wayle 
I Norris. Program tej firmy można 
6y było oglądać tylko w specjal
nych salach za wysoką opłatą 
wstępu. Ta sprytna kombinacja 
przyniosłaby panom Wayle i Nor
ris dodatkowo po jednym dolarze 
od każdego słuchacza, czyli łącz
nie 130.000 dolarów, obok 400.000 
otrzymanych ze sprzedaży bile
tów na mecz.

Tak wspaniały Interes sporto
wych businessmanów nie doszedł 
jednak do skutku, gdyż firmy ra
diowe zwróciły się do sądu żąda
jąc uchylenia zakazu transmisji 
meczu. Najwyższy sąd stanu New 
York opowiedział się po stronie 
firm radiowych, które reprezento 
wały przewagę wielkiego kapitału 
i „walka z radiem" (jak nazwała 
prasa to użeranie się dwóch kon
kurentów) — zakończyła się klę
ską sportowych gangsterów a 
komentatorzy radiowi mogli po
dać swym słuchaczom 
jące" szczegóły meczu 
- La Starza.

Cała historia tego 
świadczy dobitnie o 
kryzysie amerykańskiego boksu za 
wodowego, rządzonego przez 
ciemne typy gangsterów-business- 
manów, których, jedynym 
jest 
taty

w 
proc., we wrześniu — w 51 
proc., w październiku — w 62 
proc., zaś" w listopadzie — w 
71 proc.

W grudniu koła dokonują 
podsumowania swej pracy w 
zakresie SPO, zamykając do
kumentację, porządkując o- 
statnio zdobyte normy. Pro
wizoryczne dane Już teraz 
wskazują, że plan w zakresie 
zdobywania odznak SPO na 
rok bieżący zostanie zrealizo
wany w około 102 procentach.

W systematycznym zdoby
waniu odznak SPO w dużym 
stopniu pomogła dobra orga
nizacja prób 1 masowy udział 
członków naszego zrzeszenia 
w takich imprezach, Jak Biegi 
Narodowe, Marsze Jesienne o- 
raz rozgrywki wewnątrzzrze- 
szenlowe. W imprezach tych 
przekroczyliśmy znacznie li
mit nałożony nam przez Za
rząd Główny zrzeszenia.

Podkreślić również należy 
dużą pomoc i zainteresowa
nie, Jakim otoczyły nasz ruch 
sportowy organizacje partyj
ne naszych jednostek.

Nie wszystko Jednak przed 
stawiła sie tak dobrze. Mieli
śmy bowiem także szereg nie 
dociągnięć i braków, które 
sprawiły, że zamiast dużego 
przekroczenia planu, musiell- 
śmy zadowolić się nieznacz
ną nadwyżką.

„porywa- 
Marciano

spotkania 
głębokim

celem 
maksymalny zysk a nie rezul 
sportowe czy poziom walk.

(„Sowietskij Sport" —
■ oDtac. J. Z.).

Dyscypllna 
piłka nożna 
strzelectwo 
lekkoatletyka 
boks 
pływanie 
koszykówka 
motocykliści 
szermierka

Poważnym brakiem w na* 
szej pracy było przede wezyst 
kim niedostateczne zalntereso 
wanle ruchem sportowym ze 
strony organizacji ZMP-ow< 
sklej. Niedociągnięcie to wy
nikło z braku odpowiedniego 
nastawienia aktywu ZMP-owi 
sklego do pracy w sporcie ze 
strony wyższych instancji 
ZMP-owskich. Należy się spo 
dzlewać, że po Krajowei Na-« 
radzie Aktywu ZMP w spra< 
wie kultury fizycznej, działa^ 
cze ZMP-owscy zrozumieli po 
stawione przed nimi zadania 
I staną się faktycznymi! klerów 
nlkami organizacji sportowych 
pod względem politycznym.

Dalszą przyczyną, która 
wpłynęła hamująco na wykOi 
namle zadań planowych w za* 
kresie zdobywania odznak 
SPO jest nierównomierny 
wkład pracy w tym zakresie 
ze strony ogniw terenowych. 
Obok wyróżniających silę kół, 
Jak np. w Kołobrzegu, czy Zlo 
towle. mieliśmy szereg takich, 
które nie wywiązały się z na
łożonych limitów. Powodem te 
go był brak należytej opieki 
1 pomocy instruktorskiej ze 
strony Zarządu Wojewódzkie
go-

W parze 
ruchu 
nlęoia 
wym. 
szenle . . . 
bardzo dobrych _ . 
Najlepszym tego przykładem 
Jest liczba zdobytych klas 
sportowych, dużo wyższa niż 
w roku ubiegłym.

I tak, zawodnicy naszego 
zrzeszenia, nie licząc osiąg* 
nlęć słupskiej Gwardii, uzyska 
li 17 wyników klasy I, 38 — 
klasy II 1 72 — klasy III.

A oto tabelka Ilustrująca 
dokładnie nasze osiągnięcia 
w dziedzinie klasyfikacji: /

klasa III
25

9
19

9 
5

z umasowlenlem 
sportowego Idą osiąg* 

w sporcie wyczyno* 
W tym ostatnim, zrze- 
nasze osiągnęło szereg 

wyników.

klasa I,
8
S

klasa II,
11
19
3 

' 1

Liczby te nie obrazują na
szych pełnych możliwości. 
Np. strzelcy zdobyli zbyt ma
ło wyników klasyfikacyjnych. 
To samo można powiedzieć o 
bokserach, pływakach, koszy
karzach 4 motocyklistach.

Rzeczą aktywu sportowego 
wszystkich sekcji naszego

wojewó dzklegó 
ten zmienić na 
da Prezesa Rady' 
towarzysza Bieruta, 
przez nasze zrzeszenie, zobca 
wiązuje do lepszej pracy.

W. MACIEJEWSKI 
sekretarz Zarządu Wojewódż,

Jest stan 
lepszj. Nagro- 

Ministrów 
. zdobyta

zrzeszenia j aparatu zarządu- ZS Gwardia w Koszsliula


